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ÖNKORMÁNYZATI, KÖZÉLETI ÉS KULTURÁLIS HÍRLAP

M E G H Í V Ó
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete szeretettel meghív minden helyi lakost

az 1956-os forradalom és szabadságharc 52. évfordulója
alkalmából tartandó

KÖZSÉGI ÜNNEPSÉGRE.

Ideje: 2008. október 23., csütörtök, 11 óra
Helye: Arany János Általános Iskola, Battha S. u. 1., majd koszorúzás a Szent Márton-emlékparkban.

Ünnepi köszöntõt mond Fodor Zoltán polgármester, melyet a Székely József Református Általános Iskola tanulóinak
mûsora követ.

Tisztelt Lakosság!
Szeretném tájékoztatni Önöket az elõzõ cikkem megjelenése
óta történt eseményekrõl.
• Elõzõ lapszámunkból kimaradt a Schirilla György jóté-

konysági futásáról szóló beszámoló. A neves sportember a
„Jókedvet és egészséget viszek a gyerekeknek” szlogent meghir-
detve, annak jegyében futott Gyuláról egészen a budapesti
Heim Pál Gyermekkórházig.

Útja során településünket augusztus 24-én, vasárnap 10
órakor érintette. Kicsiny, de annál lelkesebb csapat üdvözöl-
te, majd „vándorbotjára” az esemény emlékére településünk
címerével ellátott szalag került. Köszönjük Császár Istvánnak
és nejének, hogy Schirilla György megvendégeléséhez édes és
sós süteményeket biztosítottak.
• Bizonyára mindannyian észrevették, hogy szeptember

1-jétõl a helyi tömegközlekedést már nem a Volánbusz Zrt.
biztosítja. A váltás oka ismét az anyagiakban keresendõ, mivel
a Volánbusz által adott éves árajánlatban jócskán 10 millió fe-
lett volt az igényelt önkormányzati támogatási összeg (a jegy-

(Folytatás a következõ oldalon!)

Fodor Zoltán polgármester
településünk címerével ellátott szalagot helyez

Schirilla György „vándorbotjára”
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és bérletbevételen, illetve az állami támogatáson felül), ezért
az önkormányzat kedvezõbb ajánlatot keresett. Az új szolgál-
tató, az Omi Kft. évi 6 millió forintért vállalta ugyanazt a já-
ratsûrûséget, mint a Volán. A lakosok visszajelzését figyelem-
mel kísérve elmondhatom, hogy nincs különösebb probléma,
zökkenõmentes volt a váltás. A szolgáltatón túl betudható ez
a két helyi sofõrnek is, akik mindent megtesznek a lakosság
igényeinek színvonalas kiszolgálására. Reméljük, hogy a fenti
vállalkozás hosszú távra nyújt megoldást a helyi közlekedés
mûködtetésére.

• Szerencsére, különösebb probléma nélkül zajlott le a Falu-
nap. Igaz, az idõjárás nem járt a kedvünkben, de ennek ellené-
re nagyon sokan jöttek el a rendezvényre. Ami azonban ennél
is fontosabb, az esõ ellenére, ott is maradtak. Változatos, szí-
nes programokban lehetett része minden helyi lakosnak, illet-
ve vendégnek, aki ellátogatott a tradicionális eseményre. Igye-
keztünk minden korosztály számára megfelelõ szórakozási és
kikapcsolódási lehetõséget teremteni a 12. szentmártonkátai
Falunapon. Sajnos, a lovaskocsis felvonulás idén az esõ miatt
elmaradt, azonban meg szeretném köszönni a jelenlétét mind-
azoknak, akik dacolva a zord idõvel, befogták lovaikat, és biz-
tosították jelenlétükkel a lehetõséget a felvonulásra. A gyere-
kek figyelmét délelõtt sportversenyek, játékos foglalkozások,
kerékpáros ügyességi verseny, pónilovaglás kötötte le. Dél-
után tekinthettük meg településünk óvodásainak, iskolásainak
táncos, zenés és sportbemutatóit. Idén sem maradhatott el a
fõzõverseny. A csapatok az ízek és illatok csodálatos világába
kalauzoltak el most is bennünket. Idén nagyon széles volt a
mûsorpaletta. Az említetteken kívül volt karatebemutató, il-
letve újdonságként szerepelt a mûsorfüzetben a solymász-,
íjászbemutató. A már hagyománnyá vált motoros show a meg-
szokottól eltérõ helyen, az iskolaudvaron, a kézilabdapályán
került megrendezésre a Demény fivérek kizárólagos kérésére,
mivel a közúton már nem vállalták a bemutatót.

Érdekességként jegyezném meg, hogy véradásra is lehetõ-
ség volt a Falunap keretén belül, sajnos ezzel a lehetõséggel
még nem éltek túl sokan.

18 órától a Fásy Mulató repertoárja ígért önfeledt szórako-
zást.

A mûsort nyolc órától tombolahúzás, majd 20.45-tõl a la-
kosok által várt tûzijáték szakította meg, mely mindannyiunk
örömére színvonalasra sikerült. Kilenc órától folytatódott a
Fásy Mulató fergeteges produkciója egészen éjfélig. Felléptek
többek között Márió, Komonyik Zsuzsa, Sláger Tibó, a Dupla
Kávé, Muky és a Gigolók és még folytathatnám a sort.

Reméljük, hogy programjaink idén is kicsit feledtetni tud-
ták gondjaikat, problémáikat, a mindennapok rohanó világát.

A Falunapok szervezése nem kis feladat, rengeteg munkát
és kitartást igényel a szervezõktõl és segítõktõl egyaránt. Kö-
szönet illeti a szervezõket, azért, hogy a falunk ilyen színvona-
las, értékekben gazdag programsorozatot kap minden évben.
Örülök, hogy nekem is alkalmam van részt venni ebben a
munkában.

Ezúton köszönöm mindenkinek a munkáját, anyagi és tár-
gyi felajánlását, mellyel hozzájárult a programok finanszírozá-
sához, létrehozásához, felhõtlen és felejthetetlen szórakozást
biztosítva ezáltal kicsiknek és nagyoknak.

Mindezen mûsorok megvalósításában segítségünkre vol-
tak: Agrárszövetkezet, Babicz József, Baloghné Kovács Magdol-
na, Bene Andrásné, Burgyán Benõ, Csonka Ibolya, Dobozi Jó-
zsef, Dobozi Tamás, Dósa Anikó, Fodor Zoltán, Garbienné Tóth
Mária, Hájas Kálmán, Hangya Lászlóné, Illés Tibor, Karai Ist-
vánné, Kele Sándor (Tüzép), Kele Sándorné, Molnár László,
Molnárné Hajnal Katalin, Molnárné Virág Éva, Nagykáta és Vi-
déke Takarékszövetkezet, Patócs István, Rada Sándor, Skoda Fe-
renc, Szentgyörgyi Zoltán, Tápiómenti Mozgássérült Egyesület,
Torba Csaba tûzoltóparancsnok, Tóth István, Urbán József,
Vajonné Baranyi Julianna, Vajon Vilmos, Zajacz Ágnes kapi-
tányságvezetõ, Zana Lajos, Zsadon Zsolt.

Köszönöm a felkészítõ óvoda- és iskolapedagógusok, szü-
lõk munkáját, a fellépõ gyerekek lelkesedését.

Továbbá köszönet az önkormányzati intézmények (óvoda,
iskola, könyvtár, polgármesteri hivatal) dolgozóinak aktív köz-
remûködéséért is.

Külön köszönöm azon helyi polgárõrök munkáját, akik
megfelelõ hozzáállására számítani lehetett, illetve a rendez-
vény biztosítása során Kóka és Szentlõrinckáta települések
Polgárõr Egyesületeinek példamutató helytállását, valamint a
Nagykátai Kapitányság és a Tápiószecsõi Rendõrõrs lelkiis-
meretes tevékenységét.

Végezetül köszönöm mindazok segítségét, akik bármivel
és bármilyen módon hozzájárultak a rendezvény sikeres lebo-
nyolításához.

• Felhívom a Tisztelt ebtulajdonosok figyelmét, hogy kutyá-
ikat saját – megfelelõ kerítéssel ellátott – portájukon tartsák,
s ne engedjék ki az utcára, illetve a szomszédos ingatlanokra!

Sok problémát okoztak a kóbor kutyák településünkön is.
A közelmúltban például a kiérkezõ rendõröknek kellett meg-
fékezni a szomszéd telkén garázdálkodó kutyákat, s az egyik
rendõrre támadó kutyát le kellett lõni. Ebbõl is látszik, hogy
nem alaptalanok az említett félelmek. Máskor is, de most, is-
kolai idõszakban fõként fontos a leírtak betartása, hogy nyu-
godtan tudjanak a gyerekek az iskolába eljutni, ne kelljen a
kóbor kutyáktól félniük. Pozitív hozzáállásukat elõre is köszö-
nöm!

• Ha már a közbiztonságnál tartunk, szeretném tájékoztatni
Önöket, hogy a polgármesteri hivatal falában lévõ bankau-
tomatát megpróbálták felfeszíteni és kirabolni. Szerencsére, az
elkövetõk nem jártak sikerrel, de a megrongált automatából
néhány napig nem lehetett pénzt felvenni, érthetõen a lakosok
nem kis bosszússágára. A médiából értesülhettek arról, hogy ez
sajnos nem példa nélküli eset. Az országban több helyen pró-
báltak feltörni hasonló automatákat, sõt volt, ahol a falból ki-
tépték és elvitték a berendezést. Itt szeretném megköszönni Il-
lés Béla bácsinak a hozzáállását, aki a hivatallal szemben lévõ
Klíma Zrt. portáján teljesített éjjeli, kutyás õrszolgálatot a
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történtekkor, s felfigyelt az említett eseményre. Fentiek is jól
példázzák – s itt szeretném erre kérni a lakosokat –, hogy ha
figyelünk egymásra, szomszédainkra, már elég sokat tettünk
azért, hogy visszaszorítsuk településünkön a bûncselekmé-
nyek számát. Különösen fontos az odafigyelés az idõs, egye-
dülálló emberekre. Figyeljünk jobban egymásra!

• Október 3-án, délután az Arany János Általános Iskola
tortatermében ünnepeltük az Idõsek Világnapját. Minden év-
ben mûsorral készülünk, kedveskedünk ezen alkalomból. Itt
szeretném megköszönni a fellépõ általános iskolásoknak, a
nagykátai Katica Nyugdíjasklubnak és a Tápiómente Nép-
táncegyüttesnek a szórakoztató elõadást, amely tulajdonkép-
pen egy apró gesztus, egy kis figyelmesség, annak jeleként,
hogy gondolunk a településünkön élõ idõsekre.

Szeretném, ha éreznék, hogy szükség van rájuk. Szüksé-
günk van a tapasztalataikra, emberségükre, bölcsességükre.
Szüksége a családoknak, a barátoknak, az utódaiknak – az
egész településnek.

A program keretében külön köszöntöttük a 90 év feletti
nyugdíjasokat.

Sõt, igazán különleges alkalom volt az idei!
100. születésnapján otthonában köszönthettük az Idõsek

Világnapján Kiss Sándorné, Juliska nénit (szül.: Némedi Juli-
anna). Jó egészségben, derûsen fogadta a köszöntõket, meg-
osztva velünk a hosszú élet titkát, miszerint mindenben fõ a
mértékletesség.

Nagyon örülök, hogy ezt a szép kort megélte, gratulálok,
és kívánom, hogy éljen jó egészségben!

• Befejezésül néhány szót szólnék az aktuális beruházások-
ról, pályázatokról.

– Pályázatot nyújtottunk be a Közép-Magyarországi Opera-
tív Program keretében Bentlakásos intézmények korszerûsítése
címû kiírásra, a Gondozási Központ infrastrukturális felújítá-
sa és bõvítése tárgyában. Tulajdonképpen arról van szó, hogy

a jelenlegi Idõsek Otthonától – a szakértõk megállapítása sze-
rint – a jobb állagú és nagyobb méretû régi Tanácsháza épüle-
te kerülne felújításra a pályázat pozitív elbírálása esetén, és itt
helyeznénk el a kor követelményeinek megfelelõ Gondozási
Központot.

– Folyamatban van a Gyermekorvosi Rendelõ kialakítása a
régi Gyógyszertár épületében, illetve a mellette lévõ I. számú
háziorvosi körzet rendelõjének komplex akadálymentesítése is
nemsokára elkészül. Terveink szerint a jövõ hónapban mind-
kettõ birtokba vehetõ, és november elsejétõl megkezdõdhet a
gyermekorvosi rendelés településünkön. A praxis kialakításá-
hoz több mint fél éves összetett és körültekintõ elõkészítéssel,
szervezõmunkámmal járultam hozzá. Az ÁNTSZ-szel, az
OEP-pel és a leendõ gyermekorvossal, asszisztenssel való fo-
lyamatos egyeztetést követõen alakulhat ki a gyermekek szak-
orvos általi ellátása. Bízom benne, hogy nem lesz hiábavaló ez
a fáradozás, s ezáltal emelkedik községünk egészségügyi ellá-
tásának színvonala, reméljük, mindannyiunk megelégedésére.

– Elkészült a kinti Óvoda épületének és a Községi Könyvtár-
nak a tetõszigetelése. Az óvodánál már konkrét beázás, míg a
könyvtárnál még a megelõzés volt az apropója a rekonstruk-
ciónak.

– Befejezõdött a vasútállomás és a régi búcsútér közötti ke-
rékpárút kivitelezése is. Igaz, a forgalombahelyezés még nem
történt meg, de ez tulajdonképpen csak formalitás, a lakosok
már régen birtokba vették, és egyre többen használják. Nincs
annál jobb dolog, mint egy kerékpárostól hallani, „milyen jó
sima, és pillanatok alatt ki lehet érni az állomásra”. Kérek
mindenkit, vigyázzon a kerékpárútra, hogy sokáig épségben
maradjon, és örömmel tudjuk hosszú éveken át használni! A
lakosok és a kivitelezõ között felmerülõ nézeteltérésekre,
problémákra sokszor személyesen igyekeztem áthidaló meg-
oldást találni. Remélem, hogy többségében sikerült megnyug-
tató kompromisszumot kötni mindkét fél részérõl. Külön kö-
szönöm a kerékpárút mentén lakó ingatlantulajdonosoknak a
– kivitelezés során tanúsított – türelmét és rugalmasságát!

– Azzal, a településünk szempontjából igen kedvezõ hírrel
zárnám soraimat, hogy a Tápió vidék 13 települését tömörítõ
HAJT-A Csapat Akciócsoport a Leader-program keretein be-
lül támogatást nyert. Az akciócsoport október 9-én, Tápió-
györgyén megtartott ülésén többek között azokról a bírálati
szempontokról is szó esett, melyek alapján a civil szféra, a vál-
lalkozók és az önkormányzatok által benyújtott pályázatok
értékelésre, míg a megnyert keretösszeg szétosztásra kerül a
pályázatok között. Törekszem arra, hogy ebbõl az összegbõl
minél többet sikerüljön megszerezni, elõsegítve ily módon is
Szentmártonkáta fejlõdését.

Fodor Zoltán
polgármester

Fodor Zoltán polgármester és dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ
100. születésnapja alkalmából köszönti Kiss Sándorné, Juliska nénit
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Jelen voltak: Fodor Zoltán polgármester, Békési Mihályné,
Burgyán Benõ, dr. Hajnal Károly, Karai Istvánné, Káplár István-
né, Kele Sándorné, Kissné Pásztor Éva, Patócs István János,
Skoda Ferenc, Vajonné Baranyi Julianna képviselõk.
Napirendi pontok:

1.) Az Arany János Általános Iskola mellett lévõ lakosok ön-
kormányzati terület használata miatti felszólítási ügye

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
2.) A Háziorvosi Rendelõ akadálymentesítésére vállalkozó

megbízása
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

3.) Az Arany János Általános Iskola Bacsó Béla úti épületé-
ben hulladéktároló-helyiség kialakítására vállalkozó meg-
bízása. (Az elõterjesztés a 2008. augusztus 21-i képviselõ-
testületi ülésre kiküldésre került.)

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
4.) A Községi Könyvtár és Teleház tetõszigetelésére vállalko-

zó megbízása. (Az elõterjesztés a 2008. augusztus 21-i
képviselõ-testületi ülésre kiküldésre került.)

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
5.) Sikos Ádám ingatlanrész-vásárlás iránti kérelme (Gyógy-

szertár mellett). (Az elõterjesztés a 2008. augusztus 21-i
képviselõ-testületi ülésre kiküldésre került.)

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
6.) A Miskolczi utca egyes lakosainak kérelme az utca egy-

irányúvá tételében
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

7.) Ujj Bálint mobil büfé és lángosda elhelyezése iránti kérelme
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

8.) Egyebek
Az elsõ napirend keretében dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ ismertet-
te, hogy az iskolai pályázat beadásakor, a Körzeti Földhivatal
tájékoztatta az önkormányzatot arról, hogy az iskola mellett lé-
võ egyes ingatlantulajdonosok nagyobb területet használnak,
mint ami megilletné õket. Javasolta, hogy a Jogi és Ügyrendi Bi-
zottság a lakosokkal egyeztetve folytasson tárgyalásokat.

Az ülésen három érintett lakos, Gulyás Lászlóné, Brindzik
Julianna és Dósa Kálmán is elmondta az üggyel kapcsolatos
véleményét.

Ezután a következõ határozat született:

153/2008. (VIII. 28.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
az Arany János Általános Iskola mellet lévõ, önkormányzati
terület használata ügyében felkéri a Jogi és Ügyrendi Bizott-
ságot, hogy egyeztessen az érintett lakosokkal, és javaslatát te-
gye meg a képviselõ-testület felé.

Határidõ: azonnal, felelõs: a Jogi és Ügyrendi Bizottság elnöke
A második napirendnél Skoda Ferenc ismertette a Település-
fejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság javaslatát, mely sze-
rint a Manufaktúra Építõipari Vállalkozás árajánlatát javasol-
ták elfogadni, valamint Babicz Tamás megbízását mûszaki el-
lenõri tevékenység elvégzésére.

Baloghné Kovács Magdolna elmondta, hogy a Pénzügyi
Bizottság is a fentieket támogatja.

Szóba került, hogy a költségvetés minden munkát tartal-
mazzon, és ne kerüljön sor pótmunkák számlázására.

Fodor Zoltán polgármester elmondta, hogy pótmunkára
megbízás csak a képviselõ-testület döntése után adható ki, és
nem egyéni képviselõi kezdeményezésre.

Baloghné Kovács Magdolna felhívta a figyelmet, hogy tör-
vény írja elõ, ki jogosult kötelezettségvállalásra.

Határozatot hoztak arról, hogy a Manufaktúra Építõipari
Vállalkozást bízzák meg az akadálymentesítési munkák elvég-
zésével, és Babicz Tamást a mûszaki ellenõri munkával.
A harmadik napirendnél a következõ határozatot hozták:

155/2008. (VIII. 28.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
az Arany János Általános Iskola Bacsó Béla úti épületében
hulladéktároló-helyiséget nem alakít ki, a hulladéktároló az
óvodában lévõ hulladéktároló-helyiségben kerül tisztításra,
fertõtlenítésre.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A negyedik napirendnél Kármán Mihály nagykátai vállalkozót
bízták meg a Községi Könyvtár és Teleház tetõszigetelésével.
Az ötödik napirendnél is határozatot hoztak:

157/2008. (VIII. 28.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
megtárgyalta Sikos Ádám képviseletében eljáró dr. Vörös Jó-
zsef ügyvéd 2008. augusztus 14-én kelt kérelmét, és a 121/2008.
(VI. 26) számú határozatában foglaltakat továbbra is fenntart-
ja, azt nem módosítja.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A hatodik napirendnél a Miskolczi utcai lakosok kérelmét
nem támogatta a testület.
A hetedik napirendnél sem támogatták a beadott kérelmet.
A nyolcadik, „Egyebek” napirendnél több javaslat után a kö-
vetkezõ határozatok születtek:

160/2008. (VII. 28.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
hulladékgyûjtõ-szigetet alakít ki a Somogyi Béla utca és az Is-
kola út keresztezõdésénél.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

161/2008. (VIII. 28.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
hulladékgyûjtõ-szigetet alakít ki a József A. utca és a Szõlõ ut-
ca keresztezõdésénél.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

Tájékoztató a 2008. augusztus 28-án tartott rendkívüli ülésrõl
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Többek között szó volt még a dr. Hashim Mohammed Sayed
négyhónapos spanyolországi távozásával kapcsolatos dolgok-
ról.

Fodor Zoltán polgármester elmondta, hogy a korábbi tes-
tületi ülésen a doktor urat felkérte, illetve levelet is küldött,
melyben kérte, hogy spanyolországi tanulmányi útját hitelt ér-
demlõ dokumentummal igazolja az önkormányzat felé, ellen-
kezõ esetben a képviselõ-testületnek lehetõsége van rá, hogy
ne fogadja el igazolt távollétként az utazást. A doktor úr két
angol nyelvû iratot csatolt kérelme mellé, egy repülõtéri visz-
szaigazolást és egy minisztériumi igazolást arról, hogy orvosi
tevékenységét saját maga végezheti. A döntés tehát a testület
kezében van, hogy mindezek ellenére megszavazza-e a doktor
úrnak a szükséges igazolást az OEP felé.

A testület 6 igen és 5 tartózkodás mellett a következõ ha-
tározatot hozta:

162/2008. (VIII. 28.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete

tudomásul veszi, hogy dr. Hashim Mohammed Sayed a I. szá-
mú háziorvosi körzet háziorvosa 2008. szeptember hótól de-
cember hóig Spanyolországban tanulmányúton van, így a há-
ziorvosi feladatok helyettesítés útján kerülnek ellátásra.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

Még egy határozat született:

163/2008. (VIII. 28.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
1.) 2008. szeptember 1-jétõl 2008. december 31-ig, dr. Hashim

Mohammed Sayed a Szociális és Egészségügyi Bizottság el-
nökének távolléte idejére, Békési Mihályné korelnök részé-
re az elnöknek járó tiszteletdíjban való részesülést biztosít-
ja, a rendeletben foglaltak alapján.

2.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtéte-
lére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

Végül a polgármester az ülést bezárta.

Tájékoztató a képviselõ-testület 2008. szeptember 11-én tartott ülésérõl
Jelen voltak: Fodor Zoltán polgármester, Baloghné Kovács
Magdolna, Békési Mihályné, Burgyán Benõ, dr. Hajnal Károly,
Karai Istvánné, Káplár Istvánné, Kele Sándorné, Kissné Pásztor
Éva, Patócs István János, Skoda Ferenc, Vajonné Baranyi Juli-
anna képviselõk.
Napirendi pontok:

1.) A Székely József Református Iskola munkájáról tájékoztató
Elõterjesztõ: Szvitek Jánosné igazgatónõ

2.) A Székely József Református Általános Iskolával együtt-
mûködési megállapodás megkötése

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
3.) A Napközi Otthonos Óvoda munkájáról beszámoló

Elõterjesztõ: Tóthné Túróczi Zsuzsanna intézmény-
vezetõnõ

4.) Az Arany János Általános Iskola munkájáról beszámoló
Elõterjesztõ: Kiss Tivadarné igazgatónõ

5.) Az Arany János Általános Iskolában jubileumi jutalom
kifizetésére pénzösszeg biztosítása

Elõterjesztõ: Kiss Tivadarné igazgatónõ
6.) Az Arany János Általános Iskolában osztálylétszám-túllé-

pés engedélyezése iránti kérelem
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

7.) A Napközi Otthonos Óvodában és az Arany János Általá-
nos Iskolában a normatív hozzájárulások igénylésérõl és
elszámolásáról végzett ellenõrzési jelentés megtárgyalása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
8.) Szentmártonkáta Község Önkormányzata 2008. évi költség-

vetésérõl szóló, 5/2008. (III. 03.) számú rendelet módosítása
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

9.) Az Önkormányzat és intézményei 2008. I. félévi költség-
vetése végrehajtásának elfogadása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

10.) Intézményvezetõk költségvetési átcsoportosítás iránti ké-
relme. A Községi Könyvtár és Teleház tetõfelújítására
vállalkozó árajánlata

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
11.) Gyermekorvossal megkötendõ szerzõdés jóváhagyása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
12.) Pályázati források felhasználásáról döntés

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
13.) Szentmártonkáta Község Önkormányzata az egyes szoci-

ális ellátások helyi szabályairól szóló, 9/2008. (IV. 28.)
számú rendeletének módosítása

Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ
14.) Lakáshoz jutás helyi támogatásáról rendelet elfogadása

Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ
15.) Bursa Hungarica felsõoktatási ösztöndíjpályázaton való

részvételrõl döntés
Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ

16.) Gyermekorvosi rendelõ átalakítására vállalkozó megbízása
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

17.) Az Arany János Általános Iskola Bacsó Béla úti épületé-
ben tálalókonyha-pótmunka jóváhagyása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
18.) Vasúti kõ terítésére vállalkozó megbízása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
19.) A Csincsa-patak tisztítására vállalkozó megbízása

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
20.) A környezetvédelemrõl szóló rendelettervezet, a közterü-

letek használatáról és használatuk rendjérõl szóló rende-
lettervezet, valamint az állatok tartásáról szóló rendelet-
tervezet megvitatása

Elõterjesztõ: Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ
(Folytatás a következõ oldalon!)



SZENTMÁRTONKÁTAI ÚJSÁG 2008. október

6 –––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

21.) A Legrendezettebb árok pályázat nyertesérõl döntés
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

22.) A Kempo karatecsoport tornaterem ingyenes biztosítása
iránti kérelme

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
23.) Egyebek
Az elsõ napirendnél elfogadták a Székely József Református
Általános Iskola beszámolóját.
A második napirendnél a közoktatási megállapodás kidolgo-
zásával az Oktatási, Kulturális, Ifjúsági és Sportbizottságot,
valamint a Jogi és Ügyrendi Bizottságot bízták meg.
A harmadik napirendnél Kissné Pásztor Éva, az Oktatási,
Kulturális, Ifjúsági és Sportbizottság véleményét ismertetve,
elfogadásra javasolta a beszámolót, amelyet a képviselõk egy-
hangúlag jóváhagytak.
A negyedik napirendnél Kissné Pásztor Éva a bizottság részé-
rõl a beszámolót elfogadásra javasolta. Elmondta továbbá,
hogy a két intézményvezetõ kérte, hogy ezentúl októberben
kerüljenek megtárgyalásra a beszámolók. Valamint a bizottság
megbízta Kele Sándorné alpolgármestert, hogy a sajátos neve-
lést igénylõ tanulók papírjait nézze át. A képviselõ-testület
egyhangúlag elfogadta a beszámolót.
Az ötödik napirendnél Kiss Tivadarné igazgató elismerte,
hogy ez évben félreértés következtében az egyik pedagógus
munkaviszonyát nem megfelelõen számították ki, így részére
jubileumi jutalmat nem terveztek a költségvetésben.

Baloghné Kovács Magdolna ismertette a Pénzügyi Bizott-
ság javaslatát, mely szerint a jubileumi jutalom az iskola bér-
elõirányzatának terhére kerüljön kifizetésre. Ezt a képviselõk
támogatták, és határozatot hoztak róla.
A hatodik napirendnél a következõ határozat született:

169/2008. (IX. 11.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
megtárgyalta az Arany János Általános Iskola igazgatójának
kérelmét, és engedélyezi a 2. a, 3. a osztályokban a maximális
osztálylétszámok 20%-os túllépését, a 6. és 7. osztályban a ma-
ximális osztálylétszámok 10%-os túllépését.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A hetedik napirendnél Baloghné Kovács Magdolna ismertette
a Pénzügyi Bizottság véleményét: A 2007-es évre vonatkozóan
megállapított hibák egy része hatással van a 2008. évi költség-
vetésre is, ezért a bizottság javasolja a hiányosságok felülvizs-
gálatát 2008-ban is, és amennyiben az önkormányzatnak
plusznormatíva-igénylése van – azzal szemben, ami az alap-
adatok alapján igényelhetõ –, akkor október 31-e a következõ
határidõ, amíg ezen plusz normatívákról le lehet mondani.
Fenti kiegészítésekkel a Pénzügyi Bizottság elfogadásra java-
solta az ellenõrzési jelentés jóváhagyását.

Kissné Pásztor Éva elmondta, hogy az Oktatási, Kulturális,
Ifjúsági és Sportbizottság Kele Sándornét egyhangúlag meg-
bízta, hogy a sajátos nevelést igénylõ tanulók papírjait nézze
át, hiszen ennek is lehet anyagi vonzata.

A következõ határozatot hozták:

170/2008. (IX. 11.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
megtárgyalta a Napközi Otthonos Óvoda és az Arany János
Általános Iskola normatív hozzájárulások igénylésének és el-
számolásának ellenõrzésérõl készült jelentést, és felkéri mind-
két intézmény vezetõjét, hogy a jelentésben felsorolt követ-
keztetések és javaslatok alapján, 2008. október 31-ig készítse
el az intézkedési tervet, a felelõsök és a határidõk megjelölé-
sével.
Felkéri a Polgármesteri Hivatal illetékes pénzügyi ügyintézõ-
jét, hogy a 2008. évre a plusz normatívák lemondásáról gon-
doskodjon.

Határidõ: azonnal, felelõs: intézményvezetõk, az illetékes
pénzügyi fõelõadó
A nyolcadik napirendnél elfogadták a rendelet módosítását.
A kilencedik napirendnél elfogadták a 2008. I. félév gazdálko-
dási eredményérõl szóló tájékoztatót.
A tizedik napirendnél Skoda Ferenc, a Településfejlesztési és
Környezetvédelmi Bizottság javaslatát ismertetve elmondta,
hogy nem támogatták a könyvtár tetõszigetelési ügyét.

Baloghné Kovács Magdolna, a Pénzügyi Bizottság vélemé-
nyét mondta el, miszerint a betervezett éves költségvetésben
az egymilliós keretösszegbõl javasolták mindkét ütemû tetõ-
szigetelés elvégzését, azt a kérést azonban nem támogatták,
hogy a fennmaradó különbözet kerüljön átcsoportosításra a
dologi kiadások közé.

Burgyán Benõ képviselõ tájékoztatta a jelenlevõkel, hogy az
újtelepi óvoda irodai részénél a tetõ beázik, míg a Községi
Könyvtárnál a szigetelés csupán a probléma megelõzése lenne.

A következõ határozatok születtek:

172/2008. (IX. 11.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
A Községi Könyvtár és Teleház II. ütemû tetõfelújítását nem
támogatja, nem hagyja jóvá.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

173/2008. (XI. 11.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
megbízza a Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsá-
got, hogy vizsgálja meg az Úttörõk úti Napközi Otthonos Óvo-
da irodaépületének tetõrészét, és kérjen be árajánlatot a mun-
ka elvégzésére.

Határidõ: azonnal, felelõs: Skoda Ferenc, a Településfej-
lesztési és Környezetvédelmi Bizottság elnöke

174/2008. (IX. 11.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
megtárgyalta az Arany János Általános Iskola igazgatójának
kérelmét, melyben a fejlesztési kiadások dologi kiadásokra
(asztalok, székek vásárlásra) történõ átcsoportosítását kérte,
és jelenleg nem támogatja a kérelmet. A tálalókonyhában az
óvodából átvitt székek és asztalok kerüljenek elhelyezésre.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester
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A tizenegyedik napirendnél vélemények, javaslatok megbeszé-
lése után hozták meg a határozatot:

175/2008. (IX. 11.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
1.) elfogadja a dr. Tóth Ibolya gyermekorvossal kötendõ meg-

bízási szerzõdést.
A szerzõdést kiegészíti, azzal hogy a veszélyes hulladék el-
szállítása a finanszírozás összegébõl kerüljön levonásra.

2.) Felkéri a polgármestert a megbízási szerzõdés megkötésére
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A tizenkettedik napirendnél két határozat született:

176/2008. (IX. 11.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete a KMRFT-
HÖF CÉDE-094/2008. számú pályázatán elnyert 2728191 forint
támogatás és az 1169225 forint saját forrás felhasználása ér-
dekében úgy határoz, hogy
1.) a játszótéri rugós eszközöket a törökbálinti ACER Kft.-tõl

szerzi be,
2.) a Coaland Jackpot várat az érdi Panther-Pro Kft.-tõl szerzi be,
3.) a gumitéglákat és tartozékait az ócsai Hykomm Kft.-tõl szerzi be,
4.) a Polyball játékot a budapesti FitoSystem Kft.-tõl szerzi be,
5.) az óvodai asztalokat és székeket a zsámbéki Alex Fémbú-

tor Kft.-tõl szerzi be.
6.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.

Határidõ: pályázatban foglaltak szerint, felelõs: Fodor
Zoltán polgármester

177/2008. (IX. 11.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
1.) pályázatot nyújt be a Közlekedési, Hírközlési és Energia-

ügyi Minisztérium KKK KÖZLBIZT-2008/2. számú közle-
kedésbiztonsági felhívására, „Sebességkorlátozó berende-
zések telepítése” tárgyban.

2.) Az önkormányzat a pályázatban 2 db SELEX SKRL sebesség-
mérõ berendezés beszerzésére és telepítésére kér támogatást.

3.) A beruházás összértéke 2686800, azaz kétmillió-hatszáz-
nyolcvanhatezer-nyolcszáz forint. A szükséges saját forrás
mértéke 268 680, azaz kétszázhatvannyolcezer-hatszáz-
nyolcvan forint. A támogatási igény 2418120, azaz kétmil-
lió-négyszáztizennyolcezer-százhúsz forint.

4.) A szükséges saját forrás mértékét a képviselõ-testület az
önkormányzat költségvetésébõl biztosítja.

5.) Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A tizenharmadik napirendnél jóváhagyták a rendelet módosí-
tását, amely a következõ:

Szentmártonkáta Község Önkormányzat
15/2008. (IX. 15.) sz. rendelete

az egyes szociális ellátások helyi szabályairól szóló,
9/2008. (IV. 28.) sz. rendelet módosításáról

Szentmártonkáta Község Önkormányzat Képviselõ-testülete
a helyi önkormányzatokról szóló, 1990. évi LXV. törvény 16. §
(1) bekezdésében, valamint a szociális igazgatásról és szociális

ellátásokról szóló, 1993. évi III. törvényben kapott felhatalma-
zás alapján, az alábbi rendeletet alkotja.

1. §
A rendelet 5. §-a az alábbi (6) bekezdéssel egészül ki.
,,(6) Egyedi méltányosság alapján az (1) bekezdésben megha-
tározott esetben ápolási díjat állapíthat meg a Szociális és
Egészségügyi Bizottság annak, akinek családjában havonta az
egy fõre jutó jövedelem összege a mindenkori öregséginyug-
díj-minimum 200%-át nem haladja meg. Egyedülálló személy
esetén havonta az egy fõre jutó jövedelem összege az öregsé-
ginyugdíj-minimum 250%-át nem haladja meg.”

2. §
(1) A rendelet kihirdetése napján lép hatályba.
(2) A rendelet rendelkezéseit folyamatban lévõ ügyekben is

alkalmazni kell.
Szentmártonkáta, 2008. szeptember 11.

Dr. Illés Zsuzsanna Fodor Zoltán
jegyzõ polgármester

Záradék:
E rendelet kihirdetésre került 2008. szeptember 15-én.
Szentmártonkáta, 2008. szeptember 15.

Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ
A tizennegyedik napirendet elnapolták, és az októberi ülésen
kerül megtárgyalásra.
A tizenötödik napirendnél Békési Mihályné elmondta, hogy a
Szociális és Egészségügyi Bizottság javasolja az ösztöndíjpá-
lyázaton való részvételt. Baloghné Kovács Magdolna, a Pénz-
ügyi Bizottság részérõl szintén ugyanezt támogatta. Ezt a kép-
viselõk egyhangúan elfogadták és javasolták.
A tizenhatodik napirendnél a vállalkozó megbízásáról való
döntést a szeptember 17-i ülésre halasztották.

A következõ határozat elõtt a testület meghallgatta Kerek Má-
riát, és több javaslat, vélemény után az alábbiak szerint döntöttek:

181/2008. (IX. 11.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
Kerek Máriának és Kelemen Lászlónak kiutalt önkormányza-
ti bérlakások bérleti jogviszonyát a mai naptól, hat hónapos
felmondási idõvel felmondja.

Felkéri a polgármestert, hogy dr. Tóth Ibolya gyermekor-
vos részére, a hat hónapos felmondási idõ alatt, a községben
megfelelõ színvonalú albérlet biztosításáról gondoskodjon.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A tizenhetedik napirendnél jóváhagyták a pótmunkát.
A tizennyolcadik napirendet elhalasztották a szeptember 17-
én tartandó ülésre.
A tizenkilencedik napirendnél a következõ határozatot hozták:

184/2008. (IX. 11.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
A Csincsa-patak tisztítása ügyében felkéri a polgármestert,
hogy a vállalkozókkal egyeztessen, hogy a patak keresztszel-
vényét milyen méretben vállalják megtisztítani.

(Folytatás a következõ oldalon!)
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A vállalkozó megbízásáról a következõ rendes ülésen dönt.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A huszadik napirendet az októberi ülésre halasztották.

A huszonegyedik napirendnél döntöttek a kiírt legszebb árok
pályázatról, és a nyerteseket: Jancsó Jánosnét és Vajon Vilmost
10–10 ezer forint készpénzben, illetve ajándékutalványban ré-
szesítették.

Vajonné Baranyi Julianna az ajándékutalványt felajánlotta
a falunapi rendezvény javára.

A huszonkettedik napirendnél is határozatot hoztak:

187/2008. (IX. 11.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
megtárgyalta a Zen Bu Kan Kempo Karate Klub kérelmét
(Sasvári Tamás, Szentmártonkáta, Temetõ u. 22.), és részükre
a foglalkozások idejére ingyenesen biztosítja az Arany János
Általános Iskola tornatermét.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A huszonharmadik, „Egyebek” napirendnél többek között
Békési Mihályné elmondta, hogy a már tárgyalt 16-os napi-
rendnél leadott szavazatát szeretné visszavonni.

Karai Istvánné szerint a polgármester nem egyértelmûen
fogalmazta meg a szavazás tárgyát.

Fodor Zoltán polgármester elmondta, hogy a szavazás tár-
gya többször is elhangzott, mert Karai Istvánné módosítani
akarta annak tartalmát. Ennek alapján nem lehetett kétértel-
mû a szóban forgó szavazás.

Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ tájékoztatta a képviselõket, hogy
leadott szavazat módosítására, visszavonására nincs lehetõség.

Dr. Hajnal Károly szerint, aki az ülés vitelére figyelt a sza-
vazat feltevésekor, az le tudta adni a szándékának megfelelõ
szavazatot.

Skoda Ferenc ismertette, hogy egy lakó felkereste Pannon
átjátszótorony telepítése ügyében.

Több vélemény elhangzása után dr. Illés Zsuzsanna jegyzõ
közölte, hogy közmeghallgatás megtartása nélkül nem szabad
ez ügyben dönteni.
Végül a polgármester az ülést bezárta.

Tájékoztató a képviselõ-testület
2008. szeptember 17-én megtartott rendkívüli ülésérõl

Jelen voltak: Fodor Zoltán polgármester, Baloghné Kovács
Magdolna, Békési Mihályné, dr. Hajnal Károly, Karai Istvánné,
Kele Sándorné, Kissné Pásztor Éva, Patócs István János, Skoda
Ferenc, Vajonné Baranyi Julianna képviselõk.
Napirendi pontok:

1.) A közoktatási feladatok ellátása, együttmûködési megál-
lapodás a Székely József Református Általános Iskolával

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
2.) A Gyermekorvosi Rendelõ átalakítására vállalkozó meg-

bízása. (Az elõterjesztés a 2008. szeptember 11-i ülésre
kiküldésre került).

Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester
3.) Vasúti kõ terítésére vállalkozó megbízása. (Az elõterjesz-

tés a 2008. szeptember 11-i ülésre kiküldésre került).
Elõterjesztõ: Fodor Zoltán polgármester

4.) Egyebek
Fodor Zoltán polgármester tájékoztatta a testületet, hogy egy
sürgõsségi indítvány érkezett az önkormányzatnak, amely az
elõzõ testületi ülésen tárgyalt szolgálati lakások bérleti jogvi-
szonyának felmondására utal vissza. Az indítványt benyújtó 4
képviselõ a napirend újrafelvételét kérte.

Dr. Illés Zsuzsanna jegyzõnõ elmondta, hogy az önkor-
mányzat szervezeti és mûködési szabályzata alapján a rendkí-
vüli ülés napirendjére plusz napirendi pont nem vehetõ fel.

Fodor Zoltán polgármester felolvasta a sürgõsségi indít-
ványt, amelyben Kerek Mária szolgálatilakás-ügyének újra
tárgyalását kérte Békési Mihályné, Burgyán Benõ, Karai Ist-
vánné és Skoda Ferenc képviselõk.

Dr. Hajnal Károly azt kérdezte a jegyzõnõtõl, hogy sza-
bályszerû volt-e az elõzõ szavazás.

Dr. Illés Zsuzsanna elmondta, hogy igen, és a döntés jóvá-
hagyásához egyszerû szótöbbség elegendõ volt.

Karai Istvánné szerint a szavazás tárgyát két részre kellett
volna bontani, mert így félreérthetõ volt.

Fodor Zoltán polgármester tájékoztatta a jelenlévõket,
hogy a két kérdéskör szervesen összefügg, az egyikbõl követ-
kezik a másik. A doktornõ úgy nyilatkozott, amennyiben rövid
idõn belül nem kap szolgálati lakást, úgy másfelé fog praxis
után nézni.

Ennek megfelelõen hiába szavazták volna meg, hogy az
önkormányzat keressen a doktornõnek lakást, ha a szolgálati
lakás részére történõ kiutalást nem kezdeményezi a bérleti
szerzõdések hat hónapos felmondási idejének érvénybe lépte-
tésével. Továbbá a szavazás elõtt közvetlenül kétszer is ismer-
tette annak tartalmát, ezért nem érti, hogyan lehetett az meg-
tévesztõ. Elmondta, hogy a doktornõ fél évnél tovább nem
hajlandó albérletbe költözni, ez esetben is csak azért tolerálta
ezt a lakásmegoldást, mert a lakás a rendelõhöz közel helyez-
kedik el.

Javasolta, hogy a testület szavazzon arról, elfogadja-e a
sürgõsségi indítványt. A testület 4 igen, 2 nem, 4 tartózkodás-
sal nem fogadta el az indítványt.
Az elsõ napirend keretében a polgármester tájékoztatta a kép-
viselõket, hogy az ügy kidolgozásával megbízott két bizottság
ma sem volt határozatképes. Ennek ellenére a bizottságok
egyes tagjai itt voltak, kidolgozták és megtárgyalták a megál-
lapodást.

Kissné Pásztor Éva az Oktatási, Kulturális, Ifjúsági és
Sportbizottság részérõl kérte, hogy a képviselõk a megállapo-
dás szóbeli ismertetése után hagyják azt jóvá, hogy a Székely



2008. október SZENTMÁRTONKÁTAI ÚJSÁG

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 9

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

József Református Általános Iskola benyújthassa az Állam-
kincstárnak informatikai normatíva igénylését.

Kele Sándorné alpolgármester felolvasta a megállapodás
szövegét, mely után a következõ határozatot hozták:

188/2008. (IX. 17.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
a Székely József Református Általános Iskolával a közoktatá-
si feladatok ellátására az együttmûködési megállapodást jóvá-
hagyja.

Az együttmûködési megállapodás e határozat mellékletét
képezi.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A második napirendnél a gyermekorvosi rendelõ felújításával
a Manufaktúra Építõipari Vállalkozást bízták meg.
A harmadik napirendnél is határozatot hoztak:

190/2008. (IX. 17.) sz. ÖKT-határozat
Szentmártonkáta Önkormányzat Képviselõ-testülete
a községben a Tölgyes utcában, Szecsõi utcában, Battha Sá-
muel utcában, a Vágóhíd utcában, a Borjújáráson és a Kátai
és Széchenyi utca sarkának vasúti kõvel történõ lefedésére,
Bajdik Pál, Szentmártonkáta, Úttörök útja, Pestiné Mészáros
Katalin Szentmártonkáta, József A. u. 47., Zombori Károly,

Szentmártonkáta, Somogyi B. u. 13/d szám alatti vállalkozókat
bízza meg, bruttó 1200 Ft/m3 áron.

A kõvel már megterített utcákban csak a kátyúk pótlását
végezteti el köbméterarányosan, a kivitt kõ mennyiségét meg-
számolva. Ahol pedig tükör elkészítése szükséges, négyzetmé-
terben történik a számítás. Ezen felül gléderezésre gépjármû-
vet bérel a nagykátai közúttól.

A pénzösszeget, 1000000 Ft-ot, azaz egymillió forintot a
költségvetésben az általános gazdálkodási tartalékalapból biz-
tosítja.

Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.
Határidõ: azonnal, felelõs: Fodor Zoltán polgármester

A negyedik, „Egyebek” napirendnél elhangzottak a jegyzõ-
könyvben elolvashatók.

A jegyzõkönyvek alapján összeállította Kissné Pásztor Éva.
A jegyzõkönyvek a Könyvtár és Teleházban megtekinthetõk és
elolvashatók.
Nyitva tartás:
Hétfõ: 13.00–20.00
Kedd: 13.00–18.00
Csütörtök: 10.00–12.00, 13.00–18.00
Pétek: 10.00–12.00, 13.00–18.00
Szombat: 13.00–18.00

Sajnos, ma olyan világot élünk, amikor az emberek elfoglal-
tak, rohannak, nem figyelnek a másikra. Pedig az emberi oda-
figyelés, törõdés mindenkinek jól esik. Lehet, hogy ami az
egyik embernek apróság, az a másik embernek nagy dolog.
Éppen ezért teszem szóvá, amit az elmúlt idõszakban tapasz-
taltam:
• Szeptemberben, a tanév megkezdésétõl, naponta találkoz-

tam a 31-es út mentén, a Temetõ úti átjárónál Albert József
önkéntes „forgalomirányítóval”, aki hûségesen ügyelt az isko-
lába menõ gyerekekre. Nem kérte õt senki, s valószínûleg nem
is várt érte köszönetet. Csak tette a dolgát a forgalmas 31-es
út azon pontjánál, ahol rátérünk a kerékpárútra. A sok iskolás
kisdiák biztonságosan kelhetett át az úttesten. Köszönjük ne-
ki ezt a szolgálatot, és továbbra is óvja, védje a közlekedésben
részt vevõ emberek testi épségét.
• Szeptember 20-án, a rossz idõ ellenére is, a falu apraja

nagyja kint volt a Falunapon. Sajnálom, hogy elmaradt a lovas-
kocsis felvonulás, mivel ez egy jelentõs színfoltja, hagyománya
a rendezvénynek. A lakosok, de fõleg a gyerekek pedig min-
den évben nagyon várják, készülnek rá. Sajnos a meghívott
vendégek közül is kevesen jelentek meg, pedig a vendéglátás
maximálisan biztosított volt. Örvendetes volt azonban, hogy
milyen sok sátor adott „otthont” erre a napra baráti társasá-
goknak, civil és egyéb szervezeteknek., akik szorgosan készí-
tették a bográcsokban a finomabbnál finomabb ételeket. A
szakácsszerepet magukra vállalók sürögtek-forogtak, míg a
többiek ráérõsen beszélgettek egymással. Ott, akkor éreztem

közöttük az igazi falunapi hangulatot! Mert nekem a Falunap,
a kezdetektõl fogva, arról szól, hogy ápoljuk az emberi kap-
csolatokat, hogy valósuljon meg – ha csak egy napra is – az
összefogás, a közös sátorépítés, a közös sütés-fõzés, a közös
beszélgetés! Jó volt látni, tapasztalni a fõzõverseny zsûrizésé-
nél a közösségek lelkesedését, jó hangulatát, hogy nem az a lé-
nyeg, ki nyeri meg a fõzõversenyt, hanem az, hogy a társaság,
akinek készült az étel, finomnak, jónak találja-e. Nekem a Fa-
lunap azt jelenti, hogy minél több szentmártonkátai ember ta-
lálkozzon egymással, hogy valósuljon meg az egymás munká-
jának elismerése, hogy ne azt keressük mindig, mi a rossz, ha-
nem örüljünk embertársaink igyekezetének, az óvodások, is-
kolások, egyéb szervezetek elõadásának, vegyük észre az ön-
zetlen, odaadó munkát! Mert valószínû, nem várt köszönetet
az az óvónõ, pedagógus, aki felkészítette a gyerekeket, de biz-
tosan jól esik, ha egy kicsit odafigyelünk rájuk, és megdicsér-
jük õket. Mint ahogyan érdemes említést tenni arról is, hogy a
sátrak mögött, a sátrak takarásában, három lovacska, gazdija-
ival (Babicz József, Illés Tibor és Csonka Ibolya) együtt rótta,
rótta a köröket. Ugyanis annyi kisgyerek sorakozott lovaglás-
ra várva, hogy a három ló alig gyõzte. Az ilyen önkéntes, ön-
zetlen munka az igazi falunapi ajándék. Köszönjük mindenki-
nek, aki ezen a napon odafigyelt a másikra, s hozzájárult a kö-
zösségépítéshez!
• Szeptember 3-án került megrendezésre az Idõsek napja.

Meglepõdve tapasztaltam, hogy milyen kevesen jöttek el az
(Folytatás a következõ oldalon!)

Amire érdemes odafigyelnünk!
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idén erre a szép rendezvényre. Pedig a vendéglátás jó és szer-
vezett, a mûsor pedig kiváló volt. Hangulatos, mozgalmas és
szórakoztató. A versek, dalok szövege, az egész mûsor elõ-
adásmódja, az alkalomhoz jól illeszkedõ, az idõs emberek sze-
retetét, megbecsülését, tiszteletét kifejezõ volt. Ám valami
mégis hiányzott! Hiányzott az idõs emberek megfelelõ meghí-
vása, invitálása. Mert ahogyan Õk jelezték, Nekik száz plakát
kiragasztása sem jelenti a meghívást akkor, ha nem járnak ar-
ra, ahová azt kitették. Érdemes lesz tehát a jövõben odafigyel-
ni, hogy azokat az embereket, akiknek ünnepséget rendezünk,
hívjuk is meg tisztességgel! Megérdemlik a megfelelõ meghí-
vást! S most, utólag is, itt az újság hasábjain keresztül, szere-
tettel köszöntünk minden idõs embert. Jó egészséget, hosszú,
békés, nyugodt éveket kívánunk Nekik.
• Sok akadály és nehézség árán ugyan, de végre rendezõdni

látszik a gyermekorvosi rendelés beindítása. Én úgy gondo-
lom, a XXI. században egy ilyen szolgáltatásra mindenképpen
szükség van egy településen, hogy még jobban figyelni tudjunk
a jövõ nemzedékére!
• Az elmúlt idõben, egy-egy szemle alkalmával, többször is

volt módom gyalogszerrel végigmenni a Bacsó Béla úti kerék-
párúton, s elbeszélgetni az ott lakókkal. Részükrõl volt pozitív
és negatív vélemény egyaránt, de többségében örültek az új út-
nak. Azt tapasztaltuk, hogy voltak olyan lakók, nem is keve-
sen, akik az út elkészültével szépen rendezték a környezetet,
virágosítottak, parkosítottak, sepertek, gereblyéztek. Jó volt
látni, hogy magukénak érezték a házuk elõtti utcaszakaszt,
hogy ODAFIGYELTEK a közterületre.

Ha mindenki, mindenben úgy odafigyelne, és csak annyit
adna a köznek, sokkal elõbbre volnánk!
• Több külterületen élõ lakos keresett meg azzal, hogy kevés

figyelmet szentel az önkormányzat a külterületen élõkre. Leg-
nagyobb probléma mind a vasúton túliaknak, mind pedig a
borjújárási embereknek az út, mivel ezek a földutak nagyon
rossz állapotban vannak, folyamatosan összevágják a nagy jár-
mûvek, s alig lehet rajta gyalog, kerékpárral, netán babakocsi-
val közlekedni. Igazuk van! Megpróbálunk nagyobb odafigye-
léssel lenni az ott élõkre, s a lehetõségekhez mérten orvosolni
problémájukat. Erre már történtek is intézkedések mindkét
területen.
• Már többször írtam a LEADER-programról, melybe köz-

ségünk is bekapcsolódott. Én egyik képviselõje voltam, s na-
gyon a szívemen viseltem ezt a pályázati lehetõséget, és na-
gyon bíztam s bízom is benne. 13 Tápió-vidéki település alkot-
ja a HAJT-A Csapat Akciócsoportot, mely közösen pályázott
az FVM-nél. Örömmel számolhatok be arról, hogy a térség
NYERT! De hogy melyik település mennyi összeget s mire, az
még az elkövetkezendõ idõben fog kiderülni. Eddig is sokat
dolgoztunk azért, hogy pályázási lehetõséghez jussunk, ezután
is megteszünk minden tõlünk telhetõt. Bízunk abban, hogy
munkánknak lesz eredménye, s elõbbre tudjuk vinni közsé-
günk gyarapodását, fejlõdését.
• A legközelebbi fogadóóra 2008. november 3-án lesz a Pol-

gármesteri Hivatalban. Szeretettel várom a kedves lakosokat.
Kele Sándorné
alpolgármester

Anyakönyvi hírek

Éberhart Tímea Klára Szül.: 2008. augusztus 6. A. n.: Nagy Karolina
Csipkés Bianka Szül.: 2008. augusztus 15. A. n.: Nagy Friderika
Fejõs Kristóf László Szül.: 2008. szeptember 5. A. n.: Farkas Nikolett
Dobos Zoé Szül.: 2008. szeptember 18. A. n.: Prés Judit
Hajnal Bence Szül.. 2008. szeptember 19. A. n.: Hajnal Zita
Pikács Balázs Szül.: 2008. szeptember 22. A. n.: Pikács Ibolya
Rédei Lilla Mária Szül.: 2008. szeptember 26. A. n.: Saska Mariann

A pályázatra azok az önkormányzat területén állandó lakó-
hellyel rendelkezõ, hátrányos szociális helyzetû felsõoktatási
hallgatók jelentkezhetnek, akik a képzésre vonatkozó keret-
idõn belül, államilag támogatott, teljes idejû (nappali tagoza-
tos) felsõfokú alapképzésben, mesterképzésben, egységes,
osztatlan képzésben, felsõfokú szakképzésben folytatják ta-
nulmányaikat.

Figyelem!
Az 51/2007. (III. 26.) kormányrendelet a felsõoktatásban részt vevõ
hallgatók juttatásairól és az általuk fizetendõ egyes térítésekrõl 1. §
(2) bekezdése értelmében nem részesülhetnek Bursa-támogatásban
a rendvédelmi és katonai felsõoktatási intézmények hallgatói.

A középiskolai akkreditált iskolarendszerû felsõfokú szak-
képzésben részt vevõ tanulók nem jogosultak a Bursa Hun-
garica ösztöndíjra.

„A” TÍPUSÚ PÁLYÁZATI KIÍRÁS
Szentmártonkáta Önkormányzata az Oktatási és Kulturális Minisztériummal együttmûködve

ezennel kiírja a 2009. évre a Bursa Hungarika Felsõoktatási Önkormányzati Öszöndíjpályázatot
felsõoktatási hallgatók számára, a 2008/2009. tanév második és a 2009/2010. tanév elsõ félévére vonatkozóan
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Doktori (PhD) képzésben résztvevõk nem felelnek meg a
pályázati kiírás feltételeinek.

Külföldi intézménnyel hallgatói jogviszonyban állók nem
jogosultak a Bursa Hungarica-ösztöndíjra.

Az ösztöndíj folyósításának kezdete legkorábban: 2009.
március.

Az ösztöndíj-folyósítás feltétele, hogy a támogatott pályá-
zó hallgatói jogviszonya a 2008/2009. tanév második félévében
megfeleljen a pályázati kiírásnak. Amennyiben a támogatott
pályázó hallgatói jogviszonya nem felel meg a pályázati kiírás-
nak, a támogatott az ösztöndíjra való jogosultságát elveszíti.

A pályázatot az állandó lakóhely szerint illetékes települé-
si önkormányzat Polgármesteri Hivatalánál írásban, a hivatal-
ban hozzáférhetõ pályázati ûrlapon, a pályázó által aláírva,
egy példányban kell benyújtani.

A pályázat benyújtási határideje: 2008. október 31.
A pályázati ûrlap csak a fent meghatározott kötelezõ mel-

lékletekkel együttesen érvényes, valamely melléklet hiányá-
ban a pályázat formai hibásnak minõsül.

A települési önkormányzat döntésérõl és annak indokáról
2008. december 5-ig írásban értesíti a pályázókat.

Az Oktatási és Kulturális Minisztérium Támogatáskezelõ
Igazgatósága 2009. március 16-ig írásban értesíti a települési
önkormányzat által támogatásban részesített pályázókat a

Bursa Hungarica-ösztöndíj teljes összegérõl és az ösztöndíj-
folyósítás módjáról.

Az ösztöndíjban részesülõ hallgató köteles az ösztöndíj fo-
lyósításának idõszaka alatt minden, az ösztöndíj folyósítását
érintõ változásról haladéktalanul (de legkésõbb 15 napon be-
lül) írásban értesíteni a folyósító felsõoktatási intézményt, és
az OKM Támogatáskezelõt (1244 Budapest, Pf. 920).

A Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkormányzati Ösztön-
díjrendszer jogszabályi hátteréül a felsõoktatásban részt vevõ
hallgatók juttatásairól és az általuk fizetendõ egyes térítések-
rõl szóló 51/2007. (III. 26.) kormányrendelet szolgál.

VÁLTOZÁS!
Az Oktatási Hivatal mûködésével kapcsolatos egyes kormány-
rendeletek módosításáról szóló, 198/2008. (VIII. 4.) kormány-
rendelet tartalmazza a Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkor-
mányzat Ösztöndíjrendszert szabályozó, 51/2007. (III. 26.)
kormányrendelet olyan irányú módosítását, amely a Bursa
Hungarica-öszöntdíjban részesíthetõ hallgatók körét kiter-
jeszti – az államilag támogatott képzésben részt vevõ hallgató-
kon túlmenõen – a költségtérítéses képzésben részt vevõ hall-
gatókra, vagyis nem korlátozza az ösztöndíj hozzáférhetõségét
csupán az államilag támogatott hallgatókra [17. § (3) bekez-
dés, 25. § (3) bekezdés d) pontja].

A pályázatra azok az önkormányzat területén állandó lakó-
hellyel rendelkezõ, hátrányos szociális helyzetû fiatalok je-
lentkezhetnek, akik:

a) a 2008/2009. tanévben utolsó éves, érettségi elõtt álló kö-
zépiskolások;

vagy

b) felsõfokú diplomával nem rendelkezõ, felsõoktatási intéz-
ménybe még felvételt nem nyert érettségizettek;

és a 2009/2010. tanévtõl kezdõdõen felsõoktatási intéz-
mény keretében államilag támogatott, teljes idejû (nappa-
li tagozatos) felsõfokú alapképzésben, egységes, osztatlan
képzésben, felsõfokú szakképzésben kívánnak részt venni.

Az ösztöndíj folyósításának kezdete a 2009/2010. tanév el-
sõ féléve.

Az ösztöndíj-folyósítás feltétele, hogy a támogatott pályá-
zó hallgatói jogviszonya a 2009/2010. tanév elsõ félévében
megfeleljen a pályázati kiírásnak. Amennyiben a támogatott
pályázó hallgatói jogviszonya nem felel meg a pályázati kiírás-
nak, a támogatott az ösztöndíjra való jogosultságát elveszíti.

A pályázatot az állandó lakóhely szerint illetékes települé-
si önkormányzat Polgármesteri Hivatalánál írásban, a hivatal-
ban hozzáférhetõ pályázati ûrlapon, a pályázó által aláírva,
egy példányban kell benyújtani.

A pályázat benyújtási határideje: 2008. október 31.

A pályázó a felvételi értesítõ másolatának megküldésével
köteles írásban 2009. szeptember 1-jéig az Oktatási és Kultu-
rális Minisztérium Támogatáskezelõ Igazgatósága részére be-
jelenteni, hogy a 2009/2010. tanévben melyik felsõoktatási in-
tézményben kezdi meg tanulmányait. Továbbá a pályázó köte-
les írásban nyilatkozni arról, hogy a 2009-as felvételi évet meg-
elõzõen nyert-e felvételt felsõoktatási intézménybe. Az a pá-
lyázó, aki értesítési kötelezettségének nem tesz eleget, az ösz-
töndíj folyósításából és az ösztöndíjrendszer következõ évi
fordulójából kizárható.

Az ösztöndíjban részesülõ hallgató köteles az ösztöndíj fo-
lyósításának idõszaka alatt minden, az ösztöndíj folyósítását
érintõ változásról haladéktalanul (de legkésõbb 15 napon be-
lül) írásban értesíteni a folyósító felsõoktatási intézményt, és
az OKM Támogatáskezelõt (1244 Budapest, Pf. 920).

A Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkormányzati Ösztön-
díjrendszer jogszabályi hátteréül a felsõoktatásban részt vevõ
hallgatók juttatásairól és az általuk fizetendõ egyes térítések-
rõl szóló, 51/2007. (III. 26.) kormányrendelet szolgál.

(Folytatás a következõ oldalon!)

„B” TÍPUSÚ PÁLYÁZATI KIÍRÁS
Szentmártonkáta Önkormányzata az Oktatási Minisztériummal együttmûködve ezennel kiírja

a 2009. évre a Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkormányzati Öszöndíjpályázatot
felsõoktatási tanulmányokat kezdeni kívánó fiatalok számára
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A Polgármesteri Hivatal felhívja a lakosság figyelmét, hogy községünkben a
TÜDÕSZÛRÉS

2008. október 21-tõl 2008. november 7-ig tart
A vizsgálat helye: Polgármesteri Hivatal, emeleti rész
Szûrési idõpontok: Kedd, csütörtök, péntek délelõtt: 7.45–13.30

Hétfõ, szerda délután: 12.45–18.15
Kérjük a lakosságot, hogy egészsége érdekében a tüdõszûrésen jelenjen meg.

Köszönetnyilvánítás
Mély fájdalommal szeretnénk köszönetet
mondani mindazoknak, akik részt vettek

Kele Elek,
a szeretõ Férj és Édesapa temetésén, részvétü-
ket fejezték ki, sírjára koszorút, virágot hoztak.

A gyászoló család

SAJTÓKÖZLEMÉNY

A Pest Megyei Rendõr-fõkapitányság Igazgatásrendészeti Osz-
tályának ügyfélfogadási ideje és helye 2008. október 1-jétõl:

1133 Budapest, Pozsonyi u. 56. szám

Tel.: 06 (1) 237-43-43

Ügyfélfogadás ideje: kedd: 08.00–11.00

csütörtök: 08.00–11.00; 13.00–15.00

November 12., szerda

A kifizetõ, munkáltató eddig fizeti meg

• az általa levont személyi jövedelemadót vagy szja-elõleget,

• a járulékokat: az egészségbiztosítási- és nyugdíjjárulékot, a
fizetendõ társadalombiztosítási járulékot, az egészségügyi
szolgáltatási járulékot,

• az egészségügyi hozzájárulást,

• a munkaadói- és munkavállalói járulékot,

• a START-kártyák valamelyikével rendelkezõ foglalkozta-
tott után a 15/25% járulékot.

Egyéni vállalkozó maga után, a társaság a társas vállalkozó
után eddig fizeti meg a 4% vállalkozói járulékot is.

A fenti befizetések bevallásai kifizetõnél a 0808-as, egyéni vál-
lalkozónál saját magáról a 0858-as számú bevallások.

November 17., hétfõ

Az áfa-törvényben meghatározott új közlekedési eszközt érté-
kesítõ adózó adatszolgáltatást ad.
November 20., csütörtök

Társasági adóelõleg befizetése, havi bevallók környezetvédel-
mi termékdíj befizetése, játékadó befizetése és bevallása, havi
áfa befizetése és bevallása, 0801-es havi bevallás benyújtása,
fogyasztói árkiegészítés és költségvetési támogatás igénylése,
az Európai Közösségbõl történõ beszerzés esetén meghatáro-
zott adóalanyok 0886-os számú bevallásának benyújtása, az
Európai Közösség más tagállamából személygépkocsinak nem
minõsülõ, új közlekedési eszköz beszerzésekor a közösségi
adószámmal nem rendelkezõk 0887-es számú bevallása.
December 1., hétfõ

A környezetterhelési díj elõlegének befizetése
APEH Közép-magyarországi Regionális Igazgatósága

VÁLTOZÁS!

Az Oktatási Hivatal mûködésével kapcsolatos egyes kormány-
rendeletek módosításáról szóló, 198/2008. (VIII. 4.) kormány-
rendelet tartalmazza a Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkor-
mányzat Ösztöndíjrendszert szabályozó, 51/2007. (III. 26.)
kormányrendelet olyan irányú módosítását, amely a Bursa

Hungarica-öszöntdíjban részesíthetõ hallgatók körét kiter-
jeszti – az államilag támogatott képzésben részt vevõ hallgató-
kon túlmenõen – a költségtérítéses képzésben részt vevõ hall-
gatókra, vagyis nem korlátozza az ösztöndíj hozzáférhetõségét
csupán az államilag támogatott hallgatókra [17. § (3) bekez-
dés, 25. § (3) bekezdés d) pontja].

KÖZÉLETI HÍREK

Novemberi adózási határidõk
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Célkeresztben
Közép-Magyarország

Bosszankodott már a közmondásosan rossz mi-
nõségû magyar utak miatt vezetés közben? 60-as,
sõt 30-as tábla az út szélén, jókora kátyúk az út
közepén. „Persze, egyszerûbb a 60-as táblát ki-
tenni, mint az utat felújítani!” – állapíthatjuk
meg bosszúsan, hozzátéve: „Hol vagyunk mi Eu-
rópától?!”. Aztán a döcögõs, kátyús útszakaszt
egyszer csak sima aszfalt váltja fel. Nocsak! Az
autó simán gurul. Mintha a táj is megváltozott
volna körülöttünk: az útszéli fák is rendezettebb-
nek tûnnek. Egy járdasziget figyelmeztet arra,
hogy lakott terület következik, ildomos sebessé-
get csökkenteni. Inkább a környezet rendezettsé-
ge, mint a KRESZ-táblák szigora szorít bennün-
ket a szabálykövetésre. Kerekebb lett a világ. Na,
igen! Ez Európa!

Az uniós támogatásból végzett térségi útfel-
újítások hasznát a baleseti statisztikák javulásá-
ban, gazdasági fellendülésben, települések jobb

HOVÁ LESZNEK AZ UNIÓS MILLIÁRDOK?

elérhetõségében, az életminõség javulásában is mérhetjük. Az utak, hidak,
iskolák, óvodák ráadásul mindenkinek épülnek. Nem pártokról, politiká-
ról, hanem rólunk, mindannyiunkról szólnak. A Megyeri-híd, egy körfor-
galmasított útkeresztezõdés, egy új óvoda vagy iskola átadása mind egy-egy
újabb lépés egy élhetõbb Magyarország felé.

Utak

A rendszerváltás óta hivatalban lévõ kormányok mindegyike fontosnak tartot-
ta a biztonságos és gyors közlekedés feltételeinek megteremtését, ezért fejlesz-
tési programjaikban rendre szerepelt az autópályák hosszának növelése. A
drága autópálya-építések ugyanakkor rendre elszívták a forrásokat az orszá-
gos közúthálózat felújításától, melynek állapota évtizedek óta romlik, a ká-
tyúk, úthibák miatt életveszélyes útszakaszok hossza pedig rohamléptekben
nõ. Ezen a tragikus helyzeten is változtathatnak az uniós támogatások.

Az utóbbi évek legjelentõsebb infrastrukturális beruházása a közép-ma-
gyarországi régióban kétségtelenül az M0-ás elkerülõ út újabb, 26,5 kilomé-
teres szakaszának közelmúltbeli átadása volt. Ezzel jelentõsen javult a kör-
gyûrû mentén elhelyezkedõ települések megközelíthetõsége és az autózás
biztonsága. A fejlesztési terv azonban különösen fontosnak tartja a több
számjegyû, alsórendû utak és azok csomópontjainak felújítását, átépítését,
a kistelepülések megközelíthetõségének, az ott élõk életminõségének javí-
tása érdekében. A közép-magyarországi régióban hat ilyen útszakasz felújí-

tása kezdõdhet meg hamarosan az Új Magyaror-
szág Fejlesztési Terv keretében, európai uniós tá-
mogatással. A nagy forgalmú és ma még baleset-
veszélyes monori csomópont körforgalmasítása
mellett hamarosan megkezdõdhet Budakalász és
Pilisvörösvár térségében a 1108-as és a 11108-as
jelû utak egy-egy szakaszának a felújítása, 174,9
millió forintos, nagyobbrészt európai uniós támo-
gatással. Felújítjuk a 3105-ös, a 3107-es, a 3111-es
és a 3112-es utak egy-egy szakaszát is Monor,
Sülysáp, Péteri, Zsámbok és Tóalmás térségében,
összesen 14,6 kilométer hosszan, 729,9 millió fo-
rintos, EU-támogatással. Alsónémedi, Dunavar-
sány és Majosháza térségében – szintén uniós for-
rásból, mintegy 590 millió forintos beruházás
eredményeként – hamarosan megújul a 4602-es,
az 51108-as és az 52101-es utak egy-egy szakasza,
Nagykõrösnél pedig a 4601-es számú út egy sza-
kasza kap új burkolatot. A Tápiószele–Újszil-
vás–Abony összekötõ út építése és felújítása is az
idén kezdõdik, és 2009 végére fejezõdik be,
amelynek köszönhetõen a 17 km-es – több mint
1,2 milliárd forintos uniós támogatásból létesülõ
– útszakasz új, európai színvonalú kapcsolatot lé-
tesít az érintett települések között.

További jelentõs forrást igénylõ beruházások
valósulnak meg 2011-ig a környezetvédelem és a

(Folytatás a következõ oldalon!)
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lakosság vízkártól történõ megóvása érdekében:
a Benta-patak mederrehabilitációjával nõ az
érintett lakóterületek biztonsága, a szúnyogi szi-
vattyútelep rekonstrukciójával pedig a belvíz-
károk elõzhetõk meg.

A jó infrastruktúra a régió gazdasági fejlõdésé-
nek alapfeltétele.

Iskolák
Miközben a gazdasági rendszer átalakításában
messze elõreszaladtunk, az oktatásunk elmaradt a
piaci igények kielégítésében. Nincs vita ma a par-
lamenti pártok között abban, hogy az oktatás, ezen
belül is a közoktatás helyzetének javítása az egyik
legfontosabb közügy.

Az óvoda- és iskolafelújításokra fordítható uni-
ós támogatásokra érthetõ módon óriási az igény,
ami a kormányt – a regionális fejlesztési tanácsok
kérésére – arról gyõzte meg, hogy a 2007–13-as idõ-
szakra tartogatott keretbõl is megnövelje a támoga-
tásra szánt keretet. Az elmúlt fél évtized legna-
gyobb iskola- és óvodafelújítási programja, a Nem-
zeti Iskolafelújítási Program keretében csak a kö-
zép-magyarországi régióban 14 pályázat kapott zöld
utat az év eleje óta, összesen 2,4 milliárd forint ér-
tékben. Pest megyében összességében 42 intézmény
fejlesztésére jut – 9 milliárd forint – uniós forrás. A

támogatások odaítélésénél nemcsak a konkrét felújítási vagy korszerûsíté-
si tervet tekintették át a bírálók, de figyelemmel voltak esélyegyenlõségi,
költséghatékonysági és fenntarthatósági szempontokra is. Ezért csak az az
intézmény kaphatott most uniós pénzt felújításra, amely részben saját for-
rásait is a megújulásra, képzési színvonalának javítására használja fel.

A legutóbb eldöntött pályázatok alapján a 2009/2010-es, illetve a
2010/2011-es tanévekben már megújult óvodákba és iskolákba járnak az
érintett településeken a gyermekek.

Turizmus

A közép-magyarországi régióban különösen két nagyberuházás vonta ma-
gára a figyelmet. A Szob–Nagybörzsöny kisvasút körülbelül 2 milliárd fo-
rintos turisztikai helyreállításával az öko- és aktívturizmus kaphat új lendü-

letet. A Gödöllõi Királyi Kastély az Új Magyaror-
szág Fejlesztési Terv 1,45 milliárd forintos támoga-
tásának köszönhetõen egy komplex, környezetbarát
üzemeltetést is megvalósító újjáépítésen esik át.
Ezeken túl, a regionális fejlesztési tanács további 13
pályázat támogatásáról döntött, melyek többsége az
önkéntes munkavégzés keretében megvalósuló, te-
lepülésképet javító tevékenység. Ceglédbercelen
például így parkosítják az egykori agyagbánya göd-
rét, vagy rendezik meg a „KözépPont” Ország Kö-
zepe Õszi Kulturális Fesztivált a dabasi kistérség 10
településén. A tanács a hátrányos helyzetû térsé-
gekben tevékenykedõ vállalkozások infrastrukturá-
lis és ingatlanberuházásaira, kis- és középvállalko-
zások termékeinek és szolgáltatásainak piacra jutá-
sát elõsegítõ projektek megvalósítására, közmunka-
programokra, tanácsadást nyújtó ifjúsági irodák ki-
alakítására is ad pénzt a pályázóknak, összesen 276
millió forint értékben.

Van még tennivalónk bõven, idõnként mégis
érdemes számba vennünk az eddig elért eredmé-
nyeket és az elõttünk álló fejlesztéseket, hogy lás-
suk, merre tartunk. Mit tettünk, és tehetünk még
egy élhetõbb Magyarország érdekében.

Közép-Magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács
További információ: www.kozpontiregio.hu



FELHÍVÁS!
Ebben az évben is szeretnénk megrendezni az Arany János Általános Iskolában a Fogyaté-
kos Emberek Nemzetközi Világnapja alkalmából a Fogyatékosok Napját, melyet a tavalyi
tanévben elõször rendeztünk meg. Szeretnénk hagyományt teremteni ebbõl, hogy felhívjuk a
figyelmet a fogyatékos, sérült emberek értékeire.

Ezúton kérjük a lakosság támogatását, hogy adományaikkal segítsék a rendezvény létre-
jöttét.

Segítségüket elõre is köszönjük. Bízunk abban, hogy újra megvalósulhat ez a kezdeménye-
zés.

Arany János Általános Iskola
Eltérõ tantervû tagozata
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Balla István…

…bõrész, iparmûvész, aki ikonjait, képeit, szobrait bõrbõl készíti. Sok min-
dent feltételeztünk eddig a bõrrõl, de hogy gondolatok, érzelmek hordozó-
ja is lehet, ez sokunk számára új. Balla István azonban valódi mûvész, nem
csak technikai újító. Mûvei önmagukban, minden viszonyítás nélkül érté-
kek. Tudatosan ötvözi a képzõmûvészet szinte minden ágát, a festészetet,
a grafikát, a szobrászatot a bõrmûvességgel. Miért bõrész? Ebben a szóban –
vallja magáról – benne van az anyag, amivel dolgozom, a mûvészet, amire
törekszem, s az ész, amit használok az új utak keresésében.

KULTURÁLIS, EGYHÁZI ÉS SPORTHÍREK

A szentmártonkátai Községi Könyvtár és Teleház
és a szentmártonkátai Magvetõ Klub

szeretettel meghívja Önt és kedves családját
Balla István

bõrész, iparmûvész

kiállításának megnyitójára.
Idõpontja: 2008. október 17., péntek 17 óra

A tárlatot megnyitja: Kele Sándorné alpolgármester

A kiállítás megtekinthetõ 2008. október 17-tõl november 15-ig, az intézmény nyit-
vatartási ideje alatt.



Mindenszentekre

óriásvirágú, pók-, margaréta-
KRIZANTÉM
megrendelhetõ és kapható!

Zombori Zoltánné
Szentmártonkáta, Bem J. u. 27.

Tel.: 462-291, mobil: (20) 232-00-58

SZENTMÁRTONKÁTAI ÚJSÁG 2008. október

Kiadja: MIGUZA Bt., a POLGÁRMESTERI HIVATAL megbízásából
Felelõs kiadó: Szentmártonkáta Önkormányzata

Felelõs szerkesztõ: Benéné Árvai Erika
Engedélyszám: 571/1991.

Megjelenik: 500 példányban, 100 Ft-os áron
Készült az Reactor Kft. nyomdájában.

KULTURÁLIS, EGYHÁZI ÉS SPORTHÍREK

60 éves a Református Énekeskönyv!
1948. október 31-én bocsátották útjára eleink jó reménységgel, és íme: 6 évtizeden át szolgálta gyü-
lekezeti éneklésünket az akkor próbakiadásnak szánt gyûjtemény.

A Székely József Református Iskola diákjai ünnepi mûsorral készülnek.
2008. november 2-án, vasárnap délelõtt 10 órakor kezdõdõ Istentisztelet keretében adunk hálát

Istennek a 60 éves énekeskönyvért és ekkor tartjuk a reformációi emlékünnepélyt is! Minden érdek-
lõdõt szeretettel hívunk és várunk!

Vizi Zsuzsanna református lelkész

HIRDETÉSEK

KEDVES OLVASÓK!

Kérjük, hogy közérdekû cikkeiket továbbra is minden
hónap 5. napjáig szíveskedjenek leadni a felelõs szer-
kesztõnek, vagy a könyvtár dolgozóinak. Akinek mód-
jában áll, elküldheti e-mail címünkre is: szentmartonka-
ta@telehaz.hu.

Benéné Árvai Erika
felelõs szerkesztõ

A Szentmártonkátai Községi Sportegyesü-
let (adószám: 18703911-1-13) köszönetet
mond a felajánlott 1%-okért. A befolyt
12236 Ft-ot az APEH felé fizetendõ járu-
lékok kiegyenlítésére használtuk fel.

Povázson László elnök

Köszönjük, hogy személyi jövedelemadója 1%-ával a
2007. évben is támogatta a Napsugár Egyesületet
(adószám: 18702996-1-13). A befolyt összeget a hát-
rányos helyzetû gyermekek kirándulására és mûkö-
dési költségre fordítottuk.

Fehér Ferencné elnök

A „Szentmártonkátai Könyvtárért Alapítvány” kuratóriuma…
…köszönetet mond azoknak, akik 2007. évi adójuk 1%-ával támogatták alapítványunkat. A 2006.
évi 1%-ot (126269 Ft-ot) projektorvásárlás kiegészítésére fordítottuk. Segítõ támogatásukat kö-
szönjük, és várjuk továbbra is adományaikat.

Adószámunk: 1918691-1-13
Az alapítvány kuratóriuma


